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Omschrijving Conceptverslag DOC-19 14 december 2020 
Vergaderdatum en -tijd 16 december 2020, 16:00 uur 
Vergaderplaats Webex 
Aanwezig 

Afwezig 

NCTV (  (vz)/  (secr)), 
VWS ( ), BZK ( ), EZK 
( ), Fin ( ), SZW (  

), I&W ( ), LNV (  
), OCW ( ), BZ ( ), Def 

( ), KMAR ( ) NP (  
), VR (  / ), VNG (  

), DGC-19 ( / ), 
J&V ( ), AZ ( ), Com (  

)  

1. Opening en mededelingen
-

2. Verslag DOC-19 14 december 2020
Het verslag van 14 december is vastgesteld.

3. Beeld
a. Media en opiniebeeld

De opvallendste punten uit het debat zijn uitgelicht in de media. Het
vaccin wordt volgende week al door EMA goedgekeurd. Daarnaast
berichtgeving over de Duitse besmettingscijfers die in een heel hoog
tempo toenemen. In het VK is mutatie van het virus ontdekt. Het is niet
duidelijk of het vaccin ook werkzaam is voor de gemuteerde variant.
Verder wordt het nieuws gedomineerd door de discussie over de
detailhandel.

LNV meldt interpretatievragen te krijgen. Vanwege de piekbelasting bij
het NKC doet LNV een voorzet die wordt afgestemd met het NKC.
Het NKC gaat na of vanuit het NKV bijgesprongen kan worden bij
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beantwoording van de vragen. Daarbij wordt geconstateerd dat er ook 
vragen zijn die nog niet te beantwoorden zijn aangezien de beleidslijn 
nog niet is uitgekristalliseerd. 
 
BZK informeert naar aanleiding van de brief die is uitgegaan over het 
70%-criterium hoe hierop gehandhaafd wordt.  
De voorzitter meldt dat het proces geen schoonheidsprijs verdient maar 
dat het resultaat naar tevredenheid is, aangezien meerdere ketens 
hebben besloten tot sluiting over te gaan.  
 
De VR meldt dat het veel werk heeft opgeleverd met ontevredenheid bij 
de voorzitters van de veiligheidsregio’s tot gevolg. Er worden veel vragen 
gesteld waarop de antwoorden niet duidelijk zijn. Lijn is nu om stof te 
laten neerdalen alvorens wordt gehandhaafd. Momenteel wordt alleen 
tegen excessen opgetreden. De VR doet de suggestie lering te trekken uit 
de ervaringen van de veiligheidsregio’s.  
 
De VNG meldt hetzelfde signaal te hebben gekregen vanuit 
burgemeesters.  
 
EZK sluit zich aan bij voorgaande sprekers. De gang van zaken sluit aan 
bij de verwachtingen op maandagochtend. De verwachting is dat het 
resultaat werkbaar is voor handhaving en naleving, aangezien ketens 
veelal zelf besloten te sluiten. Het proces heeft echter wel 
reputatieschade tot gevolg.  
 
VWS heeft begrip voor de kritiekpunten t.a.v. het proces, maar meldt dit 
in belangrijke mate een gevolg is van enerzijds de hoge grote tijddruk en 
anderzijds het embargo op het delen van concepten. VWS vindt het 
zonde dat dit ertoe heeft geleid dat de regeling niet aan de regio’s is 
voorgelegd.  
 

b. Epidemiologisch  
De meldingen van positieve besmettingen nemen momenteel nog toe. De 
verwachting is dat er komende week nog geen daling te zien is. 
Afgelopen week zijn er problemen geweest met de registratiesystemen 
bij de GGD, waardoor het aantal meldingen vandaag hoger uitvalt. Het 
percentage positieve testen neemt toe ondanks een toename van de 
testafname. Het aantal ziekenhuis- en IC-opnames stijgt nog.  
 

4. Presentatie RIVM modellen  
De werkzaamheden aan de routekaart heben geleid tot vragen over de 
werking van het RIVM-model. Het RIVM licht de werking toe middels een 
presentatie.   
 
EZK informeert hoe gedrags- en waterbedeffecten meegenomen worden in 
het model. Daarnaast wordt de veronderstelling getoest dat het verzwaren 
van maatregelen relatief weinig effect heeft bij een slechte naleving van 
maatregelen.  
Het RIVM meldt dat in de modelleringen rekening gehouden wordt met een 
waterbedeffect. Het model wordt vergeleken met de daadwerkelijke data. Tot 
op heden komen voorspellingen redelijk overeen met de werkelijkheid.  
 
Fin informeert of valt te modelleren wat het effect is van het vaccineren van 
kwetsbaren. Indien het effect op de R-waarde van individuele maatregelen 
niet precies gemodelleerd kan worden, wordt gepleit voor inzet op minder 
maatregelen en maatregelen die makkelijker uitlegbaar zijn. Fin vindt het 
ingewikkeld dat sectoren gesloten worden terwijl het exacte effect daarvan 
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niet in kaart kan worden gebracht.  
Het RIVM licht toe dat het effect van vaccinatie op de R-waarde en instroom 
op de IC wordt berekend. Starten met vaccineren van kwetsbaren zal snel 
effect hebben voor de instroom op de IC maar weinig op de R-waarde. De 
groep met de meeste contactmomenten bepaalt in grote mate hoe de R-
waarde wordt beinvloedt.  
Ook meldt het RIVM dat er geen individuele maatregelen worden 
doorgerekend, maar maatregelenpaketten. Dat zou hooguit afgezet kunnen 
worden tegen hetzelfde pakket zonder een bepaalde maatregel.  
 
Fin informeert wat het RIVM adviseert t.a.v. de vaccinatiestrategie.  
Het RIVM licht toe dat dit afhankelijk is van de doelstelling. Ervan uitgaande 
dat het vaccin effectief is in het reduceren van transmissie maakt het 
vaccineren van jongeren dat de groepsimmuniteit sneller bereikt wordt. 
Indien de doelstelling is om de kwetsbaren te beschermen dan is het logisch 
te beginnen met het vaccineren van ouderen.  
 

5. Aanpakbeschrijven 
Dit agendapunt schuift door naar het DOC-19 van 17 december.  
 

6. Financiële regeling testen spoor 2  
Dit agendapunt wordt enkel procedureel besproken.  
VWS doet de oproep om op te schalen indien er op financieel vlak problemen 
worden voorzien. Hierover wordt bilateraal geschakeld tussen SZW en 
Financien.  
 

7. Verkenning testverklaring reizigers intra-Schengen  
De Kamerbrief is een half uur geleden aan de DOC-leden verzonden. 
Aanleiding is het debat van dinsdag waarin is toegezegd dat er nog voor de 
kerst een brief aan de Kamer wordt verzonden. Agendering in MCC-19 van 
vrijdag is daarmee noodzakelijk. Eventuele aanpassingen kunnen nog worden 
verwerkt voor de ACC-19 van donderdag.  
 
De KMAR meldt te kunnen instemmen met de voorgestelde oplossing.  
VWS onderschrijft dat een ander tijdpad niet mogelijk was.  
I&W verduidelijkt dat de brief die specfiek gaat over een testverklaring van 
reizigers binnen Sjengen mede namens J&V en VWS wordt verstuurd. De brief 
gaat vanavond uit. De zojuist verzonden brief over inzet van de PCR-test gaat 
vrijdag na de MCC-19 uit.  
 
De voorzitter concludeert dat het DOC-19 akkoord is met doorgeleiding van 
de brief naar de ACC-19, onder voorbehoud van akkoord op de punten 
benoemd in een mail tussen de betrokken departementen.  
Afgesproken wordt dat alleen de Kamerbrief en de sheets worden voorgelegd. 
De notitie wordt niet meegestuurd naar de ACC-19.  
 

8. Kamerbrief Kabinetsinzet solidaire verdeling COVID-19 vaccins  
De Kamerbrief is afgestemd met de meest betrokken departementen. Er 
worden nog tekstvoorstellen verwerkt t.b.v. de versie die naar de ACC-19 
gaat. Dit betreft overigens geen inhoudelijke wijzigingen.  
 
EZK schakelt nog met de eigen bewindspersoon aangezien die 
medeondertekent. Daarnaast neemt EZK bilateraal nog contact op over de 
verhoudingen tussen de genoemde bedragen.  

 
9. Vaccinaties internationaal  

Het is van belang na te denken over vaccinatie van Nederlanders werkzaam in 
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het buitenland. De idee is om de vraagstukken die hierbij spelen in kaart te 
brengen en vervolgens samen met VWS te bezien wat de antwoorden zouden 
moeten zijn. Er wordt verduidelijkt dat het niet de bedoeling is hierbij vooruit 
te lopen op besluitvorming.  
 
VWS is van mening dat het traject gericht moet zijn op het hoe en niet op het 
wanneer. Daarnaast is aansluiting bij de vaccinatiestrategie van belang. 
BZ verheldert dat de bedoeling van het traject is om te voorkomen dat men 
elkaar in de wielen rijdt.  
 
BZK is van mening dat de scope zou moeten worden verbreed en meldt zich 
aan voor de werkgroep. Timing is naar mening van BZK wel degelijk een 
factor aangezien rekening gehouden dient te worden met tempo’s van 
vaccineren in verschillende landen.  
LNV onderschrijft de opmerking over het verbreden van de scope en denkt 
hierbij aan arbeidsmigranten. Voor OCW geldt hetzelfde. In aanvulling op de 
huidige doelgroepen worden studenten genoemd.  
BZ meldt dat de scope in samenspraak zal worden bepaald.  
J&V vraagt aandacht voor groeperingen die buiten de scope vallen en geeft 
aan dat ook daar een oplossing voor gevonden dient te worden.  

 
SZW doet de suggestie om te bezien hoe in buurlanden omgegaan wordt met 
dit vraagstuk. 
 

10. Rondvraag 
EZK komt terug op een eerder verzoek om in te gaan op steunmogelijkheden 
voor startende ondernemers.  
Er wordt gewerkt met een referentiecriterium. Starters hebben nog geen 
eerdere omzet waaraan gerefereerd kan worden. Voor starters die voor 
februari zijn begonnen is hiervoor een oplossing gevonden. Voor starters die 
na februari zijn begonnen zijn geen oplossingen gevonden waarbij fraude kan 
worden voorkomen. Het aantal ondernemers dat gestart is sinds het begin 
van de pandemie is dusdanig hoog dat maatwerk geen reëel alternatief is. 
Wel wordt er voor deze groep gekeken naar verruimde leenfaciliteiten.  
 

11. Actiepunten en sluiting 
- 
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